
Verslag van de regioraad d.d. 21 mei 2024 

Aanwezige groepen (fysiek en online):  
Grevelingengroep, Prinses Margrietgroep, Hertog van Beijeren/Gosaha, Scoutinggroep Delta, 
Zandkreekgroep, Scouting Blauwe Jungle, Waterscouting Paul Kruger, Scouting Gouden Cirkel, 
Berdenis van Berlekomgroep, Scouting EOS/St. Hubertus, Doormangroep, De Watergeuzen, 
Scheldezwervers, Golfbrekers, Ridder Boudewijngroep, Mr Bakker.  
 
Regiobestuursleden: Mark Rosel, Paul van der Meer, Erwin van den Broek, Jeroen Appel, Kim 
de Smit, Annelieke Blom, Michal Sprenkels,  
 
Admiraliteit: André Franssen en Jeroen Boone 
 
Groepsloos: Henk de Keijzer, Rik Hengeveld, Wouter en Elna Dert. 
 
Afwezig met kennisgeving: Lennard Loomans, Voortrappersgroep, Karel Doorman, SBN 
Doormangroep, Scouting ’t Jagertje Hulst, Canisiusgroep, Kazan de Wolfgroep, Scouting 
Heenetrecht,  
 
Afwezig zonder kennisgeving:  
Baden-Powell, Scouting De Vier Ambachten, Kaninefatengroep, Sint Paulustroep, Ridder 
van de Maelstede, Scouting de Valkeniers, Scouting Lutemgroep, Scouting Oostburg, Scou-
ting Lodewijkgroep, St. Anthonius, Wewekabo groep.  
 

1. Presentatie door gastgroep Scoutinggroep Delta 
Handoyo Schuchmann vertelt over zijn groep. De scoutinggroep Delta is de jongste scouting-
groep van de regio. Op 29 juni bestaat de groep vier jaar.  De groep is een samenvoeging 
van de Jacob Valcke, de St. Bernadette en Frans Naerebout. Het clubgebouw waar we zijn 
heet De Baak, dan hebben ze nog een loods, waar de boten worden onderhouden, en in de 
Hollandse Hoeve zitten de welpenteams. De Baak wordt ook gebruik door de vereniging van 
eigenaren uit de omgeving, het CIOS en op woensdagavond wordt het gebouw gebruikt door 
een koor. De groep heeft gevarieerde speltakken: land, water en blauwe vogels, plusscouts, 
oudere scouts en (in oprichting) een beverspeltak en een nieuwe stam.  
 

2. Opening, quorum, mededelingen, vaststellen verslag vorige regioraad. 
Mark opent de vergadering en heet iedereen welkom. Hij bedankt de Deltagroep voor de 
gastvrijheid. Er zijn 16 groepen vertegenwoordigd (fysiek + digitaal). Het quorum is niet be-
haald. (In totaal telt de regio 34 groepen, waarvan er 17 aanwezig moeten zijn om het quo-
rum te halen). 
De voorzitter concludeert dat er deze regioraad per groep dus niet gestemd kan worden   
over het klimteam en de verkiezingen van Kim de Smit en Annelieke Blom, als bestuursle-
den. 
Mededelingen: 

• Er zijn geen vragen gekomen op de toegezonden stukken.  

• In de uitnodiging van deze raad wordt gevraagd of men zich als groep wil af- of aanmel-
den. Helaas gebeurt dit nog niet door alle groepen.  

• Het regiobestuur is nog bezig met de overgang naar een vereniging, zodra daar wat con-
creets over te melden is, zullen we dat doen. 

Het verslag van de vorige regioraad (9 november 2023) wordt zonder aanpassingen goedge-
keurd en daarmee vastgesteld. 
 
3. Rondvraag  

De Grevelingengroep bestaat dit jaar 40 jaar. Er is op 8 juni een barbecue. 
 
 



4. Financiën.  
a. Nieuws en mededelingen 
Paul geeft aan dat er geen vragen of opmerkingen zijn vanuit de groepen over financiële za-
ken. Het loopt zoals het hoort te lopen. Interessant voor de groepen blijft het Scouting 
Zeeland Fonds. Kijk op de website welke mogelijkheden er zijn om geld van de regio te krij-
gen voor bepaalde zaken (bijv. waarderingstekens, groei- en kwaliteitsverbetering van de 
groep). 
b. Conclusie kascommissie 
De kascommissie (Jessie Burggraaff en Wouter Dert) heeft de jaarrekening gecontroleerd en 
heeft een positief advies gegeven. Er waren geen vragen van scoutinggroepen over de jaar-
rekening. Bij deze is de jaarrekening 2023 goedgekeurd en vastgesteld.  
Wat Wouter opvalt is dat de grootste uitgave de regiokleding is. Mark antwoordt dat er ook 
veel regiomedewerkers (102) zijn, maar niet alle medewerkers dragen regiokleding. 

 
c. Jaarrekening 2023 Scouting Regio Zeeland, ter goedkeuring 
Paul heeft de jaarrekening opgesteld. Die is meegestuurd met de stukken van deze regio-
raad. Er waren geen vragen van scoutinggroepen over de jaarrekening. Bij deze is de jaarre-
kening 2023 goedgekeurd en vastgesteld.  
Mark bedankt Paul voor het maken van deze stukken. 
 

5. Scoutcentrum Zeeland 
a. Nieuws 

Wouter Dert doet een update over het project Noord: terrein 14 is ingezaaid, de terreinen 
ernaast (15 en 16) zijn nieuw. Ter afscheiding is er een steen van 12 ton neergelegd. Eind 
2024 zal de visie vanuit de gemeente afgerond zijn. Eind 2025 zal het bestemmingsplan 
klaarliggen en in 2026 zal er waarschijnlijk gekampeerd kunnen worden op de nieuwe ter-
reinen. 
Ieder jaar moeten er nieuwe matrassen komen in de slaapzalen van het Hopman Verniel-
huis. Eén van de redenen is dat de huurders niet goed met de matrassen omgaan. Ze ne-
men ze mee naar buiten en als ze nat zijn, wordt dit niet gemeld, zodat de matrassen 
gaan schimmelen. Ook worden er niet altijd hoeslakens gebruikt om de matrassen heen, 
waardoor de matrassen beschadigen.  
Dit jaar zijn er al 17.300 overnachtingen geboekt.  
Het Scoutcentrum is geaccepteerd als Labelterrein. Er is nu een proefperiode van 1 jaar. 
Het bestuur van de Labelterreinen komt af en toe kijken. Ze willen er nu voor gaan om 
een Scene Centre te worden. Dit is een milieustempel van de Labelterreinen. Er zijn er nu 
4 in Nederland. Lees er hier (SCENES Centre worden - Scouting) meer over. 

 
b. Jaarrekening 2023 Scoutcentrum Zeeland, ter goedkeuring 

De jaarrekening is door een kascommissie (Jörgen van Delft en Rutger Boxhoorn) ge-
controleerd. Die was uitgenodigd om bij Koos de jaarstukken te controleren. De kas-
commissie heeft een positief advies gegeven. Verder zijn er geen vragen of opmerkin-
gen over de stukken binnengekomen.   
De jaarrekening van 2023 wordt goedgekeurd. 
 

6. Nieuws uit de regioteams en admiraliteit  
TRA (team regio ambassadeurs) 
Elna Dert: Het is de bedoeling dat iedere groep, naast de sticker van vorig jaar, weer een 
sticker krijgt en dat deze naast die van vorig jaar wordt geplakt. 
Er wordt regelmatig hulp gevraagd van het team. Wij gaan dan naar een groep toe en be-
spreken het probleem. Vaak is het probleem dat er te weinig leiding is. Groepen proberen 
dit vaak zelf op te lossen en als ze er dan niet meer uitkomen, wordt de hulp van een 
team gevraagd. Als ambassadeur kunnen wij een beroep doen op verschillende onder-
steuningsteams en in dit geval is het Team Vinden & Binden naar de groep gegaan om 

https://www.scouting.nl/over-scouting/over-de-organisatie/terreinen-en-accommodaties/scenes-centra-in-nederland/scenes-center-worden


hen te helpen. Het Team Vinden & Binden gaat dan samen met de groep aan de slag met 
een plan van aanpak.  
Ook het Team Spelcoaches is vorig jaar op pad geweest om de spelkwaliteit bij een aan-
tal groepen te verbeteren. 
Je zal de ambassadeurs regelmatig tegenkomen bij activiteiten.  
Als laatste: nodig jouw ambassadeur uit voor een groepsraad, een jubileum of een activi-
teit, zo houden we goed en leuk contact.  
Mocht je een vraag hebben, kan je ook altijd mailen naar info@scoutingzeeland.nl.   
TDB (team deskundigheidsbevordering) 
Erwin v.d. Broek: de Bikatraining is (bijna) vol. De Zesc is ook vol. De teamleiderstraining 
wordt apart gegeven (15-17 november).  
De EHBO-training is van het Rode Kruis naar het Oranje Kruis over gegaan. Dit is een nieuw 
systeem en moet worden opgestart. Er is een tekort aan trainers, dus als je belangstelling 
hebt, graag aanmelden bij tdb@scoutingzeeland.nl 
TSP (team spel en programma) 
Mark Rosel (inval coördinator): Er is een vacature voor een coördinator van dit team. Er zijn 
veel mooie activiteiten geweest o.a. ZePaKa, kookwedstrijden, winterhike, RePiKa, ZeWaKa. 
Er is ook een roverscouts-weekend geweest. Dit was de laatste activiteit van het TSP-Rover-
scouts. Er is helaas vanuit de scoutinggroepen te weinig animo voor deze activiteiten, waar-
door het organisatieteam is gestopt.  
Vragen over activiteiten of heb je interesse om TSP-coördinator te worden of organisator ro-
verscouts? Stuur een e-mail naar tsp@scoutingzeeland.nl 
Team Bestuurscoaches 
Michal Sprenkels: er is een bestuurstraining (voorheen NDLG-training) geweest en we heb-
ben een workshop gegeven. Tijdens de Zesc gaat dit team ook 2 workshops geven. Dit team 
heeft ondersteuning gegeven bij een groep in Bergen op Zoom, samen met een bestuurs-
coach van die regio.  
Dit team kan jouw groep ondersteunen bij bestuursvragen (bestuurscoaches@scouting-
zeeland.nl). 
Team Spelcoaches 
Jim van Belzen: Power Up Your Game gespeeld bij de Zandkreekgroep. Tijdens de Zesc 
gaan ze ook van alles doen bij de infomarkt. 
Als je hulp nodig hebt voor spelideeën of de spelkwaliteit van je groep wil verbeteren, neem 
dan contact op met de spelcoaches (spelcoaches@scoutingzeeland.nl) 
Team Vinden en Binden 
Kim de Smit: Dit team kan hulp bieden bij het vinden van jeugdleden en vrijwilligers. Ze gaan 
bij een groep stap voor stap aan de slag. Momenteel bieden ze hulp aan 4 groepen. Bij 1 
groep is er een belactie geweest onder de ouders. Het resultaat was dat bijna alle ouders de 
groep gaan ondersteunen op diverse manieren.  
Voor vragen en hulp: vindenenbinden@scoutingzeeland.nl 
Team Media 
Jeroen Appel: We gaan als regio meedoen aan de Challenge “Wie is de leukste regio van 
Nederland”? Het Team Media gaat hierbij een grote rol spelen. Er gaat veel op de socials 
gepost worden. Dit wordt gedaan door Winoah van Heek, Anouk Jansen en Janne Appel-
Prince. Tijdens de Zesc gaat dit team 2 workshops geven:  
- Free Publicity. Deze workshop gaat over contacten leggen met de media, en 
- Videografie: hoe maak ik korte video’s van bijv. kampen en opkomsten. 
Op een paar kleine dingen na is de website klaar, alleen nog een stukje specialisatie. De 
verwachting is dat de website voor het opstarten van het nieuwe seizoen klaar is.  
Als je iets wil publiceren in onze nieuwsbrief kan je een mailtje sturen naar: nieuws-
brief@scoutingzeeland.nl Voor vragen aan Team Media: media@scoutingzeeland.nl.  
Team Scouts4Science 
Jim van Belzen: Tijdens de workshopavond heeft dit team een workshop gegeven “bouw-
steen van duurzaamheid” over duurzaamheid. Tijdens de Zesc wordt deze workshop nog 
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een keer gegeven en wordt dan opgesplitst in 2 workshops: ‘College Sustainable Deve-
lopment Goals’ & ‘College Serious Gaming’ met het spel “Ben jij Sus!? 
We blijven aandacht vragen voor het Plastic Soup project. Tijdens de Mei-meetmaand zijn 
er verschillende groepen die mee hebben gedaan. Om het “plastic soup project” onder de 
aandacht te blijven brengen gaan we nu jaarlijks “meet-mei-maand” aanhouden. In deze 
maand zullen we dus de kisten e.d. extra onder de aandacht brengen. 
De aanvulling van de materialen voor de kisten en de aanschaf van een nieuwe kist voor 
het Scoutcentrum zal worden gesponsord door Rijkswaterstaat. 
Er zijn verschillende groepen in Zeeland en in heel Nederland die meedoen met het on-
derzoek naar de effectiviteit van het Rode Haringen-spel als serious game om kinderen 
misinformatie te leren herkennen. 
Als controle is er een spel “Botloos” (over dieren zonder botten) ontwikkeld dat ook deel 
kan uitmaken van een nieuw project rond biodiversiteit. 
Scouting Nederland vindt de programma’s zo interessant dat SN onze spellen wil overne-
men. Een deel van de kosten wordt ook door SN betaald.  
Spelteam SNL gaat spellen rond plastic soup en duurzaamheid adopteren. 
“Ben jij Sus” zal worden doorontwikkeld om als tool te helpen om bewustzijn van duur-
zaamheid van persoonlijk tot groepsniveau onder de aandacht te brengen. 23 juni wordt 
de eerste bespreking gehouden tijdens de Heidag op Landgoed Zeewolde 
Dit spelteam heeft kosten voor onderzoek naar effectiviteit “Rode Haringen” betaald. 
Mocht je als groep op een leuke manier iets met het milieu willen doen, dan kan je dit 
team uitnodigen. Jim helpt de groepen desgewenst bij het uitvoeren van de activiteiten  
(info@scouts4science.nl).  
Admiraliteit 
Jeroen Boone: Hij is naar de Landelijke Waternetwerkdag geweest. Hij heeft daar een box 
ontvangen. Deze box bevat een training, ontwikkeld voor bootsmannen en kwartiermees-
ters. Per admiraliteit is er 1 box. Jim heeft de box in beheer. De kist is momenteel bij de 
Zandkreekgroep. Het is de bedoeling dat de kist gaat rouleren bij de watergroepen.  
Het Zewaka is afgelopen weekend geweest, op 1 juni de zeilwedstrijden en op 19 oktober 
zijn de roeiwedstrijden. De admiraliteitsraad van 21 november 2024 is bij de Golfbrekers 
in Vlissingen. 

 

7.  Landelijke Raad 
Lennard Loomans is afwezig, Paul van der Meer neemt dit agendapunt voor zijn rekening 
en geeft een korte presentatie. Deze is toegevoegd als bijlage. 
Vraag: Wat gaan ze doen met landelijke activiteiten zoals het NaWaKa. Hierover staat 
niks in de stukken van de landelijke raad.  
Laatste update van Lennard: Scouting Nederland is bezig met twee evenementen op dit 
moment. Het explorer evenement, Scout-Ex, in september en de Scout-In25. Het eerste 
evenement dient als test-case voor de Scout-In25, met name in organisatie- en productie-
structuur en opzet. 
De mogelijkheid is zeker dat Scout-In25 een soberder karakter krijgt.  
Dat er inhoudelijk op organisatieniveau veranderingen gaande zijn, met betrekking tot lan-
delijke evenementen zoals Nawaka, is een feit. 
Na de evaluatie van de Scout-Ex zal naar verwachting  de projectopdracht voor Na-
waka26 worden uitgegeven. Scouting Nederland is momenteel gestart met de werving 
van projectleiders voor het NaWaKa (kampadmiraal en HRM-er). 
Vraag: hebben wij bemiddelaars binnen onze regio? Antwoord: wij hebben geen bemidde-
laars. Als er bemiddelaars nodig zijn kan je Scouting Nederland inschakelen of contact 
opnemen met je regio-ambassadeur.  
Paul doet hierbij een oproep voor leden voor de klankbordgroep Landelijke Raad. We 
zoeken personen die meelezen met de stukken van de Landelijke Raad. Aanmelden bij 
lennard.loomans@scoutingzeeland.nl. 
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8. Voorstel klimteam 
Het regiobestuur stelt voor om van het klimteam Goes een regioteam te maken dat valt 
onder het TSP. Dit voorstel wordt hieronder toegelicht. Het klimteam heeft zelf ook een 
document opgesteld om groepen meer inzicht te geven in wat ze doet. 
Wat het regiobestuur betreft is het klimteam van grote toegevoegde waarde voor de regio 
en dat willen we graag zo houden en indien mogelijk nog verder vergroten. Het team 
werkt heel veilig, de kwaliteit is hoog, de risico’s zijn goed afgedekt en de continuïteit is 
goed geborgd. De eenmalige kosten voor de overname door de regio zijn redelijk en geen 
grote belasting voor de regio. De jaarlijkse kosten zijn klein en zeer acceptabel gezien de 
toegevoegde waarde van team. Als het klimteam een regioteam wordt, is de verantwoor-
delijkheid en aansprakelijkheid veel beter geregeld. 
We kunnen dan bovendien de samenwerking met andere regioteams makkelijker maken 
en het klimteam beter ondersteunen. 
Het regiobestuur zou het geweldig vinden als dit team een regioteam zou mogen worden. 
Het klimteam zal een TSP-team worden.  
Helaas kan er vandaag niet gestemd worden over dit team. De volgende regioraad zal deze 
stemming een hamerstuk worden. 
Vraag: Welke kosten zijn er mee gemoeid als je als groep het klimteam wil inschakelen? Ant-
woord: Voor grote activiteiten moet je rekenen op ca. 200 euro. 
Vraag: wat is de meerwaarde om van het huidige klimteam een regioteam te maken? Ant-
woord: Het klimteam valt nu onder de Deltagroep en Hertog van Beijeren/Gosaha. Dat is qua 
aansprakelijkheid best lastig, de materialen zijn nu deels van het team, deels van de groepen 
en deels privé.  
Als regio kunnen we het team beter ondersteunen, hierdoor kunnen ze verder groeien en ac-
tiviteiten doen voor onze regio.  
 

9. Stemmen op bestuursleden 
Verkiezing bestuursleden Kim de Smit als coördinator Team Vinden & Binden en Annelieke 
Blom als bestuurslid medewerkerszaken. 
Helaas kan deze stemming niet doorgaan. De volgende regioraad hebben wij geen quo-
rum nodig om te stemmen voor deze personen. 

  
PAUZE 

 
10. Uitslag verkiezingen: -  
 
11. VOG’s 

Als regiobestuur merken we dat er nog maar heel weinig groepen zijn waarbij alle vrijwil-
ligers een VOG hebben. Dat baart ons zorgen. 
Bij veel groepen heeft het merendeel van de vrijwilligers een VOG, maar nog niet 
iedereen. Als dat zo blijft, helpt het VOG-systeem niet om ongewenst gedrag te 
voorkomen. 
Pas als er slechts een of twee mensen zijn in een groep die geen VOG hebben, dan val-
len die mensen op. En pas dan zal er kritisch naar die mensen gekeken worden. Door-
dat de groep mensen zonder VOG te groot is, kunnen mensen die géén VOG zouden 
krijgen, zich verstoppen achter de groep mensen die ook geen VOG hebben (aange-
vraagd). 
Je levert een belangrijke bijdrage aan de veiligheid van je jeugdleden door ervoor te zor-
gen dat je snel een VOG hebt. Het is logisch dat het wat tijd kost om VOG’s aan te vra-
gen, maar we denken dat het in 2024 moet kunnen lukken om voor alle vrijwilligers een 
VOG aan te vragen. 
Het is belangrijk dat we nu actie ondernemen om ervoor te zorgen dat álle vrijwilligers 
een VOG hebben. Neem je verantwoordelijkheid. Veiligheid van onze jeugdleden gaat 
boven alles!  
 



Er zijn groepen die moeite hebben met de aanvraag van de VOG’s.  
Bijv: 
- Als je de vinkjes niet goed zet, moet je ineens betalen: dus let er goed op dat je de 

juiste vinkjes zet; 
- Als je meerdere aanvragen hebt, moet je voor iedere aanvraag hetzelfde invullen: hier 

aanvinken “bewaar mijn gegevens voor mijn volgende aanvraag”. 
Het voordeel tegenwoordig is, dat je de VOG nu digitaal kan aanleveren en dat de VOG in 
de toekomst automatisch verlengd wordt (iedere 3 jaar). 

 
12. Verandering in (lokale) wetgeving m.b.t. messen en stoken. 

De bestuurscoaches hebben een workshop gegeven over het messen- en stookverbod. 
In Utrecht is het bijvoorbeeld inmiddels verboden buitenshuis hout te stoken in welke 
vorm dan ook. De wapenwet is nog in de maak. Dit is een landelijk traject, Scouting Ne-
derland is hierbij betrokken. In Vlissingen en Middelburg zijn er door een plaatselijke ver-
ordening nu al gebieden waar mesbezit door minderjarige in zijn geheel niet toegestaan 
is. Minderjarigen mogen daar geen messen bij zich hebben en als ouder ben je strafbaar 
als je er één voor je kind koopt.  
 
Huub v.d. Zande uitgenodigd door het regiobestuur om hier tijdens deze regioraad advies te 
geven over: “Bij iedere gemeente hebben ze een andere regelgeving. Zorg ervoor dat je je 
aan de regels houdt van veilig stoken en mesgebruik, dan komt de gemeente ook niet in 
actie.   
Mesgebruik: Het is verstandig om als groep een gesprek aan te vragen bij de gemeente. Je 
moet dan een afspraak maken met de ambtenaar van de afdeling Openbare Veiligheid.  
Je kan ook gebruik maken van je spreekrecht en spreken op een raads- of commissiever-
gadering. Vaak word je daarna uitgenodigd voor een gesprek.   
Stoken: in principe mag je niet stoken, maar er zijn uitzonderingen. Open vuur voor het be-
reiden van voeding is toegestaan en voor de sfeer is het ook mogelijk.  
De aanleiding is vaak dat mensen last hebben van jouw vuur: verkeerd hout, te groot vuur. 
Strengere regels komen omdat wij het zelf veroorzaken. Er is ook een signaal Stookallert. 
In sommige weersomstandigheden is het minder slim om te stoken.  
Je kan een ontheffing vragen bij de gemeente voor een bijzondere activiteit. Hiervoor moet 
je bij de Ambtenaar Milieu zijn.” 
 
Ons advies is: zorg dat je relatie met de gemeente goed is en wees er op tijd bij.  
Maak duidelijke afspraken met je jeugdleden en geef ze goede instructie over stoken en 
omgaan met messen. Zorg bijv. als leiding zelf voor de messen, laat ze in het clubgebouw 
liggen. Informeer de ouders en laat de vrijwilligers het goede voorbeeld geven.  
Een goede verstandhouding met de gemeente en met omwonenden is hier ook belangrijk. 
 
De aanwezige groepen krijgen de poster “Duurzaam stoken” en een hand-out m.b.t. de 
wet- en regelgeving mee. 
Kijk op Scouting.nl voor meer informatie. 

 
Sluiting  

Mark sluit de vergadering en bedankt iedereen voor zijn/haar aanwezigheid en inbreng.  
De volgende regioraad is op 14 november bij de Gouden Cirkelgroep in Middelburg. 

 
 


